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Protokół Nr 3/19 

posiedzenia Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego, które odbyło się 24 stycznia 2019 roku w sali nr 202 

w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach, al. IX Wieków 

Kielc 3, w godzinach 09.05 - 11.20. 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji, Pan Artur Konarski.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone do udziału zgodnie 

z listami obecności stanowiącymi załączniki nr 2 i 3 do protokołu. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła  do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Informacja na temat bioasekuracji w produkcji zwierzęcej. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia Świętokrzyskiego Obszaru  

Chronionego Krajobrazu w Gminie Górno. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia Świętokrzyskiego Obszaru 

Chronionego Krajobrazu w Gminie Bieliny. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia Świętokrzyskiego Obszaru 

Chronionego Krajobrazu w Gminie Bodzentyn. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Aktualizacji planu gospodarki     

odpadami dla województwa świętokrzyskiego na lata 2016-2022”. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia „Aktualizacji Programu ochrony 

środowiska przed hałasem dla terenów poza aglomeracjami, położonych w pobliżu dróg 

krajowych z terenu województwa świętokrzyskiego, których eksploatacja spowodowała 

negatywne oddziaływanie akustyczne”. 

7. Sprawy różne. 

 

Materiały do pkt. 2-6 znajdują się w aktach IV sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, zaś materiały do pkt. 1 i 7 w aktach Komisji Rolnictwa, Gospodarki 

Wodnej i Ochrony Środowiska. 
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Przebieg posiedzenia 

 

Ad 1. 

Pan Bogdan Konopka, Świętokrzyski Wojewódzki Lekarz Weterynarii przedstawił 

Informację na temat bioasekuracji w produkcji zwierzęcej, która stanowi załącznik nr 4  

do protokołu. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Grigor Szaginian, który zapytał, czy odbywają się kontrole producentów miodu  

w zakresie jego jakości oraz skąd pochodzą jajka z wolnego wybiegu w czasie panowania 

ptasiej grypy, kiedy to należy zachować kwarantannę? 

 

Świętokrzyski Wojewódzki Lekarz Weterynarii odpowiedział, że wolny wybieg kur może 

w tym okresie funkcjonować, jeżeli jest on zabezpieczony (przez kilka miesięcy).  

 

W odniesieniu do kontroli producentów miodu poinformował, że zajmuje się tym Inspekcja 

Jakości Handlowej Artykułów Rolno – Spożywczych. Zaznaczył, że są producenci od których 

miód się skrystalizuje (tj. posiada właściwości zdrowotne) albo nie (tj. oszukany, pozbawiony 

właściwości zdrowotnych).  

 

Przewodniczący Komisji zapytał, w jaki sposób można utrzymywać dwie grupy zwierząt, 

np. bydło i trzodę. 

 

Świętokrzyski Wojewódzki Lekarz Weterynarii odpowiedział, że dwie grupy zwierząt 

muszą być oddzielone trwałą przegrodą, by nie było między nimi najmniejszego połączenia.   

 

Następnie wymieniono poglądy pomiędzy Panem Józefem Bąkiem - rolnikiem, Panem 

Skibińskim – rolnikiem, Świętokrzyskim Wojewódzkim Lekarzem Weterynarii  

i Przewodniczącym Komisji na temat trudów, z jakimi rolnicy muszę zmagać się  

na co dzień w rolnictwie oraz sposobów polepszenia sytuacji w tym obszarze.  
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Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś zaproponował, by powtarzać spotkania Komisji 

Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska z przedstawicielami rolników w celu 

omówienia bieżącej sytuacji w rolnictwie. Za korzystne uznał zapraszanie na te posiedzenia 

Komisji parlamentarzystów, przedstawicieli z Ministerstwa Rolnictwa, którzy mają 

bezpośredni wpływ na wydawane decyzje. Podkreślił, że Unia Europejska realizuje Wspólną 

Politykę Rolną, w związku z czym Minister Rolnictwa wraz z Komisją Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi nie są ostatecznym ogniwem decyzyjnym.  

 

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie 

przyjęła Informację na temat bioasekuracji w produkcji zwierzęcej. 

 

Ad 2-4. 

Pan Sławomir Neugebauer, Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich  

i Środowiska przedstawił projekty uchwał w sprawie: 

- wyznaczenia Świętokrzyskiego Obszaru  Chronionego Krajobrazu w Gminie Górno, 

- wyznaczenia Świętokrzyskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu w Gminie Bieliny, 

- wyznaczenia Świętokrzyskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu w Gminie Bodzentyn. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś, który zwrócił uwagę na trzy potężne wiatraki  

(na terenie Gminy Pawłów) postawione na tle obszaru chronionego krajobrazu.   

 

Dyrektor Sławomir Neugebauer podkreślił, że zmieniły się przepisy dotyczące możliwości 

budowy wiatraków, tj. nie będzie można ich stawiać w takich miejscach. Dodał, że do 

niedawna dominującymi elementami wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu nie był 

krajobraz, tylko przyroda. Teraz pojawił się obowiązek przeprowadzenia audytu 

krajobrazowego przez samorząd województwa.  

 

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała omówione projekty uchwał (Opinie Nr 3/19, Nr 4/19, Nr 5/19 stanowią 

odpowiednio załączniki nr 5, 6 i 7 do protokołu). 
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Ad 5.  

Pan Sławomir Neugebauer, Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich  

i Środowiska przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Aktualizacji planu 

gospodarki     odpadami dla województwa świętokrzyskiego na lata 2016-2022”. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała omówiony projekt uchwały (Opinia Nr 6/19 stanowi załącznik nr 8  

do protokołu). 

 

Ad 6. 

Pan Sławomir Neugebauer, Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich  

i Środowiska przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia „Aktualizacji Programu 

ochrony środowiska przed hałasem dla terenów poza aglomeracjami, położonych w pobliżu 

dróg krajowych z terenu województwa świętokrzyskiego, których eksploatacja spowodowała 

negatywne oddziaływanie akustyczne”. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Grigor Szaginian, który zadał pytanie, kto zapłaci za wymianę okien w domach  

w celu ochrony przed hałasem?  

 

Dyrektor Sławomir Neugebauer odpowiedział, że inwestor budowy danej drogi. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, Mieczysław Gębski zapytał, czy zostanie to również 

wykonywane przy drogach wojewódzkich? 

 

Dyrektor Sławomir Neugebauer odpowiedział, że po otrzymaniu mapy akustycznej 

stwierdzającej przekroczenia przygotowywany zostaje program, który następnie jest 

realizowany. 
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Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała omówiony projekt uchwały (Opinia Nr 7/19 stanowi załącznik nr 9  

do protokołu). 

 

Ad 7. 

W sprawach różnych głos zabrali: 

Przewodniczący Komisji poinformował, że w dniu 21 stycznia br. do Kancelarii Sejmiku 

wpłynęło pismo z Centralnego Ośrodka Badania Odmian Roślin Uprawnych Stacji 

Doświadczalnej Oceny Odmian w Słupi, które stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Dyrektor Sławomir Neugebauer poinformował, że co roku do SDOO  

w Słupi przekazywana jest kwota - zaplanowane w budżecie województwa - w wysokości  

30 tys. zł. W przypadku ewentualnej potrzeby zwiększenia powyższej kwoty Pan Dyrektor 

wyraził gotowość złożenia wniosku do Zarządu Województwa w tej kwestii. Dodał,  

że samorząd województwa finansuje książeczkę dla rolników, która jest bezpłatnie rozdawana  

rolnikom. 

Przewodniczący Komisji przedstawił pismo od Niezależnego Samorządnego Związku 

Zawodowego Rolników Indywidualnych „Solidarność” przypominającym o Europejskiej 

Inicjatywie Obywatelskiej pt. „EatORYGINALI Unmask your food”, które stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś wyraził zdanie, że jest to szczytna inicjatywa. 

Podkreślił, że należy podjąć takie działania, które pozwolą na zebranie pożądanej liczby 

podpisów.  

Przewodniczący Komisji zaznaczył, że powyższa akcja jest dla dobra konsumentów, 

producentów, jak i naszego dobra wspólnego.   

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Komisji 

 

               Artur Konarski 

Protokół sporządziła: 

Justyna Kobiec-Pronobis 


